



**1.** Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Necessary for life
2. Wiliness to be smarter
3. Easy to travel with
4. A lot of improvement
5. Cultural Awareness
6. Multi-productive
7. Getting more popular

| A | B | C | D | E | F |
|---|---|---|---|---|---|
|   |   |   |   |   |   |

**2.** Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A.** Cathy asked David to choose 6 guests to invite to his party.
- B.** David believes that guests from the past can't be good guests.
- C.** Cathy thinks that Peter I would be a good choice.
- D.** David wants to speak with the Tsar about wars.
- E.** David thinks that Ekaterina the Great is the best ruler.
- F.** Cathy thinks Margaret Thatcher is a beautiful woman.
- G.** Cathy agrees to join the party.

| A | B | C | D | E | F | G |
|---|---|---|---|---|---|---|
|   |   |   |   |   |   |   |

*В заданиях 3 - 9 отметьте цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.*

**3. Why did Elena become a history teacher?**

- 1) Her mum was a teacher, and she followed in her footsteps.
- 2) Her friends often played pretending to be her pupils.
- 3) That was her childhood dream.

**4. What did NOT she use while playing the role of a teacher in her childhood?**

- 1) Bell.
- 2) Exercise books.
- 3) Blackboard.

**5. Is Elena a strict teacher?**

- 1) She thinks, she is.
- 2) Her pupils say, she is.
- 3) Both she and her pupils think she is.

**6. What is her least favourite aspect of the chosen profession?**

- 1) The process of explaining historical facts.
- 2) Kid's need for activity.
- 3) Kids' honesty.

**7. Why did Elena choose history?**

- 1) She thinks we are to learn from the events of the past.
- 2) Her school teacher of History made her really interested in it.
- 3) She likes analyzing the connection between the past and the present.

**8. Elena claims her goal as a teacher is to develop a creative person who desires to know more, doesn't she?**

- 1) True.
- 2) False.
- 3) Not stated.

**9. What quality is NOT suitable for a teacher?**

- 1) Attentiveness.
- 2) Indifference.
- 3) Persistence.